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З А П И С Н И К 
 са 24. сједнице Комисије за саобраћај и комуникације, 

 одржане 26. 11. 2008. године  
 

 
Сједница је одржана  26. 11. 2008. године, с почетком у 15.15 часова. 
 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Бранко Докић, Шемсудин Мехмедовић, Славко 
Матић, Садик Бахтић, Хусеин Нанић, Селим Бешлагић и Мехмед Суљкановић.  
Одсуствовао је Саво Ерић. 
 
Из Министарства комуникација и транспорта БиХ сједници су присуствовали: Божидар Шкраван, 
савјетник министра, Којо Копривица и Жељко Кнежевић, помоћници министра, и Маринко 
Шимуновић, замјеник генералног директора Дирекције за цивилно ваздухопловство БиХ. Сједници 
је присуствовао и секретар Комисије за саобраћај и комуникације Ахмед Јаловичић.  
 
Сједници је предсједавао Бранко Докић, предсједавајући Комисије. 
 
За сједницу је предложен сљедећи 
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 23. сједнице Комисије;  
2. Предлог закона о Агенцији за развој информационог друштва БиХ (ЗАРИД), предлагач: 

Савјет министара БиХ (друга комисијска фаза); 
3. Предлог закона о ваздухопловству БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ (прва 

комисијска фаза); 
4. Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ, предлагач: 

Савјет министара БиХ (прва комисијска фаза); 
5. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ - предлагач: 

Савјет министара БиХ (прва комисијска фаза);  
6. Текућа  питања. 

 
Дневни ред једногласно је усвојен. 

 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 23. сједнице Комисије  
 
Записник са 23. сједнице усвојен је једногласно, без примједаба. 
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Ад. - 2. Предлог закона о Агенцији за развој информационог друштва БиХ (ЗАРИД),  
                   предлагач: Савјет министара БиХ (друга комисијска фаза) 
 
Бранко Докић истакао је да је према договору са прошле сједнице Комисије саобраћај и 
комуникације Представничког дома (у даљем тексту: Комисија) обавио одређене консултације у вези 
са Предлогом закона о Агенцији за развој информационог друштва БиХ (ЗАРИД), (у даљем тексту: 
Предлог закона), те након тога поднио амандмане на Предлог закона, који су достављени члановима 
Комисије. Рекао је да се на први поглед чини да се ради о амандманима којима се мијења текст 
Предлога закона, али сматра да се њима постојећи текст поправља те да га чине конзистентним. 
Указао је на значај амандмана који се односе на Савјет Агенције за развој информационог друштва 
БиХ, прије свега на избор чланова Савјета Агенције и његову структуру, као и да се  предлаже да 
умјесто два замјеника директора Агенције за информационо друштво БиХ (у даљем тексту: 
Агенција) има само један, што је већ случај у Регулаторној агенцији за комуникације БиХ. Нагласио 
је да су у Предлогу закона наведене и области које не могу бити у надлежности Агенције, прије свега 
образовање, култура и здравство. 
   
Селим Бешлагић сматра да, уколико буду прихваћени амандман којим се мијења назив Предлога 
закона у Предлог закона о Агенцији за промоцију развоја информационог друштва БиХ, није 
потребно уопште доносити закон, па је затражио образложење овог амандмана. 
 
Бранко Докић одговорио је да се Агенција бави промоцијом информационог друштва у Босни и 
Херцеговини и ван њених граница и сматра да је овакав назив закона адекватнији, али уколико 
Комисија не подржи овај амандман, он  неће инсистирати на њему и обновити га у пленарној фази.  
 
Божидар Шкраван указао је да су у Министарству комуникација и транспорта БиХ одржали 
састанак на којем су разматрали амандмане и констатовали да је највећи број амандмана поднесен на 
члан 8. Предлога закона, који се односи дјелатности, компетенције и функције Агенције.  С обзиром 
на велики број амандмана који им је јучер достављен, предлаже Комисији да Министарство у 
наредних неколико дана  покуша наћи компромис између Предлога закона и уложених амандмана, 
како би чланови Комисије прије сљедеће сједнице имали јасан став Министарства о свим 
амандманима.  
 
Хусеин Нанић, Шемсудин Мехмедовић, Славко Матић и Мехмед Суљкановић подржали су 
предлог да се на данашњој сједници Комисија не изјашњава о амндманима и да је потребно да се 
Министарство писмено изјасни о сваком амандману, те да се након тога Комисија одреди према 
амандманима и Предлогу закона. 
  
Жељко Кнежевић сматра да има амандмана који мијењају суштину Предлога закона, та да је 
Агенција надлежна и за образовање, културу и здравство. 
      
Након спроведене опште расправе, Комисија је једногласно усвојила сљедећи закључак: 
 
Узимајући у обзир да се представници предлагача закона нису могли изјаснити о предложеним 
амандманима, Комисија је једногласно закључила да  предложи Колегијуму Представничког дома да 
се разматрање Предлога закона о Агенцији за развој информационог друштва Босне и Херцеговине 
(ЗАРИД) у другом читању одгоди за 42. сједницу Представничког дома.  
 
Ад. - 3. Предлог закона о ваздухопловству БиХ, предлагач: Савјет министара БиХ (прва  
              комисијска  фаза) 
 
Ад. - 4. Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ,  
             предлагач: Савјет министара БиХ (прва комисијска фаза) 
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Предсједавајући је предложио да представник Дирекције за цивилно ваздухопловство БиХ (у даљем 
тексту: БХДЦА) да уводну ријеч о Предлогу закона о ваздухопловству БиХ и Предлогу закона о 
Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ те да се након тога обави расправа, а да се 
послије Комисија изјасни о принципима и једног и другог предлога закона.  
Комисија је једногласно прихватила овај предлог. 
 
Маринко Шимуновић истакао је да је постојећи Закон о цивилном ваздухопловству БиХ било 
потребно усагласити са новим регулативама које су проистекле  из међународних споразума које је 
Босна и Херцеговина потписала и ратификовала, и да с обзиром на обим измјена није било могуће 
извршити само измјене и допуне постојећег закона, те је предложено доношење новог закона. Босна 
и Херцеговина се обавезала да раздвоји функцију пружања услуга у ваздушној пловидби од 
регулатора у области цивилног ваздухопловства, што је и предвиђено овим предлозима закона. 
Предлогом закона о ваздухопловству БиХ унапријеђена су многа рјешења у односу на важећи 
закон, прије свега у погледу безбједности ваздушног саобраћаја и знатно прецизнијих казнених 
одредаба. Овим предлогом закона предвиђено је да сједиште БХДЦА буде у Баналуци, а   
регионалне канцеларије у Сарајеву и Мостару.  
Указао је да се на Предлогу закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ 
радило доста дуго и да је на крају постигнута сагласност о потреби да се у Босни и Херцеговини 
оформи независна институција која ће моћи самостално пружати све услуге у ваздушној пловидби у 
ваздушном простору Босне и Херцеговине. На овај начин Босна и Херцеговина би за пружање 
услуга у ваздушној пловидби реализовала средства у износу од 30 милиона КМ, а нагласио је да се 
тренутно двије трећине ових средстава плаћају Србији и Хрватској за пружене услуге. Агенција  за 
пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ имала би главну канцеларију у Мостару, те центре 
обласне контроле летења у Сарајеву и Бањалуци. 
 
Бранко Докић истакао је да су предлози ова два закона двије кључне ставке у спровођењу 
Стратегије управљања ваздушним саобраћајем Босне и Херцеговине и да усвајањем ових закона 
Босна и Херцговина испуњава услове да буде потпуно равноправна чланица европских институција 
у области цивилног ваздухопловства. Пошто има сазнања да је БХДЦА добила добре оцјене од 
Европске организације за безбједност ваздушне пловидбе –„EUROCONTROL“ након извршене 
ревизије, сматра да би БХДЦА требало да достави Комисији информацију о томе, као и свом раду.  
 
Након спроведене опште расправе, Комисија је једногласно подржала принципе Предлога закона о 
ваздухопловству Босне и Херцеговине. 
 
Комисија је такође једногласно подржала принципе Предлога закона о Агенцији за пружање услуга 
у ваздушној пловидби БиХ. 
 
Ад. - 5. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ, 
              предлагач: Савјет министара БиХ (прва комисијска фаза) 
 
Бранко Докић позвао је представнике Министарства комуникација и транспорта БиХ да дају 
уводну ријеч о Предлогу закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ (у 
даљем тексту: Предлог закона). 
 
Којо Копривица истакао је да су израду овог предлога закона иницирали Удружење слијепих БиХ 
и предсједавајући Савјета министара БиХ. У свим земљама у региону лица која су трајно изгубила 
вид ослобођена су плаћање РТВ таксе, било да је то урађено законом, подзаконским актом или 
правилником јавног емитера. 
 
Након спроведене опште расправе, Комисија је једногласно подржала принципе Предлога закона о 
допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ. 
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Комисија је у расправи о Предлогу закона усвојила и сљедећи закључак: 
Узимајући у обзир чињеницу да се ради о закону мањег степена сложености, Комисија, у складу са 
чланом 106. став (4) Пословника Представничког дома, предлаже Представничком дому да Предлог 
закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине разматра и у 
другом читању, без разматрања у другој комисијској фази.  
 
 
Ад. - 6.  Текућа  питања 
 
 
С обзиром да није било питања, предсједавајући је закључио сједницу у 16.35 часова. 
 
                     
                                                                                                                    

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                                   ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 
                   Ахмед  Јаловичић                                                                         др  Бранко Докић                                  
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